
 

 

Verksamhetsberättelse för 2024 - Naturskyddsföreningen i Håbo 

 

Årsstämman hölls i mars. Denna (i kombination med det konstituerande styrelsemötet) beslutade 

att följande personer skulle ingå i styrelsen: 

Vice ordförande: Kim Hultén, 1 år 

Kassör: Klas Klasson, 2 år 

Sekreterare: Mats Bergengren, 2 år 

Vice sekreterare: Sofie Bergengren, 2år 

Ledamot: Lotta Stafberger, 1 år samt Volker Petersen 2år. På årsmötet 2023 valdes Tommy Åkerberg 

2år.  

 

I september valde styrelsen Sofie Bergengren till ordförande fram till nästa årsmöte. 

Sammanträden: Styrelsen har hållit några mer informella möten under året bla för att planera 2025 

års programverksamhet. 

Medlemmar: 2023-12-31 hade föreningen 231 fullbetalande medlemmar och 344 medlemmar 

totalt. Jämfört med 2023 (232 fullbetalande och 347 medlemmar totalt) har medlemsantalet 

minskat med 3 pers eller 1% 

Ekonomi: Se årsredovisning 

Naturskyddsuppdraget: Styrelsen beslutade att åter arrangera Naturskyddsuppdraget med sista 

ansökningsdag 15 feb 2024 och besked om vinnande bidrag 6 juni 2024. Det var två tävlande projekt 

som fick bidrag för att genomföra sina projektidéer. Vinnande bidrag var Frösundaviks förskola med 

projektet Fjärilsgården. Det andra var klass Na23 från Fridegårdsgymnasiet.  

Programverksamhet: 

a) Klädbytardagen  20/4  i Bålsta centrum: 130 st personer deltog och antalet inlämnade plagg var 

850. 

 

b) Floraväktare – Backsipperäkning: 4 st. deltagare. 7 lokaler i Bålsta och Övergran besöktes. 

 

 
c) Fågelkväll vid Hjälstaviken: Välbesökt. 

 



 

 

 
d) Insektsvandring på Biskops Arnö: 20 st. deltagare: Deltagarna fick bl.a. se insekter som bodde i 

gamla komockor. 

 

e) Vilda blommornas dag: 10 st. deltagare (inklusive guider). Stora och Lilla Gräskärret besöktes.  

 

f) Slåtter på Arnö huvud: 4 st. deltagare. En av deltagarna hade med sig en knacklie, vars 

egenskaper demonstrerades. 

 

g) Riktad ängslåtter Lillåkersängen: 4 st. deltagare. Syftet var att gynna den sällsynta korskovallen.  

 

h) Slåtter på Rölundaängen: 2 st. deltagare. Några veckor innan slåttern hade markägaren gallrat 

och avverkat ett flertal döda granar (granbarkborreangrepp efter sommaren 2018). En hel del 

grenar och kvistar hade fallit på ängen i samband med avverkningen och kunde nu avlägsnas. 

Dessutom hade en stor en som växt mitt på ängen blåst omkull. 

 



 

 

i) Floraväktare – Rylräkning: 3 st. deltagare. Området besöktes senast 2019. Då var området 

där rylbeståndet fanns, ganska igenväxt. Nu var bilden en helt annan. Joachim Tiefensee, som 

bor alldeles intill beståndet, hade röjt runt beståndet och sett till att rylbeståndet fått tillräckligt 

med ljus. Röjningen hade gett effekt. Drygt 200 exemplar av ryl hittades i området. Det 

noterades emellertid att rylen spritt sig söderut och att högväxta vegetationen här bedömdes 

hämma spridningen av örten. Därför genomfördes en extra aktivitet lördagen den 12/10 i form 

av vegetationsröjning med 3 st. deltagare. 

 

j) Tranor i Hjälstaviken: 45 st. personer deltog. Pekka Westin ledde gruppen. 

 

k) Klädbytardagen 9/11 i Båsta centrum: 128 st personer deltog och antalet inlämnade plagg var 

836. 

 

l) Uppföljning av rylräkning 2023: Sensommaren 2023 räknades rylbeståndet vid Lilla gräskärret 

(Skohalvön). Området hade kalhuggits 2013 men nu hade rylbeståndet minskat från mer än 300 

ex. till drygt 100 ex. och bedömningen gjordes att gallring av småträd var nödvändig för 

beståndets fortlevnad. Ansökning om tillstånd att gallra gjordes hos markägaren och klartecken 

gavs. Den 1/5 2024 begav sig 2 st. medlemmar till området för att utföra gallringen. Emellertid 

hade då hela området gallrats av markägaren så arbetsuppgiften för duon blev istället att rensa 

området, där beståndet finns, från liggande trädstammar. 

 

Styrelsen för Naturskyddsföreningen i Håbo 2024-02-18 
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